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معاون امور عمرانی وبرنامه ریزی فرماندار شهرستان همدان خبر داد:

انتقال تاکسی ها از تقاطع شهید همدانی همزمان با اجرای فاز دوم پروژه
ترمینال اکباتان میزبان تاکسی ها تقاطع غیر همطسح شهید همدانی

ســپهرغرب، گــروه خبــر - طاهــره 
ترابی مهوش: معاون امور عمرانی وبرنامه ریزی 
فرماندار شهرســتان همدان خبر داد: اجرای 
طرح انتقال تاکسی ها از تقاطع غیر هم سطح 
شــهید همدانی هم زمان با آغاز فاز دوم این 

پروژه اجرایی می شود.
درست 15 اردیبهشــت ماه بود که در نخستین 
جلســه شــورای هماهنگی ترافیک شهرستان به 
عنوان نخستین دستور جلسه، مسئله انتقال تاکسی 
از میدان ســردار همدانی به یکــی از ترمینال های 

ملایر و یا سفیدآبی مورد بحث واقع شد.
بــه گونه ای که درجلســه معاون امــور عمرانی 
تاکید  فرماندار شهرســتان همــدان  وبرنامه ریزی 
کرد:در این زمینه باید مطالعات دقیق و جلســات 
کارشناســی انجام شــده و ابعاد مختلف ترافیکی، 
شهرسازی و اجتماعی اجرای این طرح بررسی شود 
تا در نبود بســترهای لازم اجرای طرح با شکست 
مواجه نشــود بعد از گذشت تقریبا یک ماه و نیم از 
این جلســه بر آن شدیم تا از مراحل فرآیند تحقق 
طرح مذکور اطلاع پیدا کنیم بر این اساس باردیگر 
گفتگویــی را با رضــا زمانی معاون امــور عمرانی 
وبرنامه ریــزی فرماندار شهرســتان همدان ترتیب 

دادیم که در ادامه می خوانید:
معاون امــور عمرانــی وبرنامه ریــزی فرماندار 
شهرســتان همدان بــا اشــاره به اینکــه تمامی 
دســتگاه های مرتبط با کلیات طرح ارائه شــده در 
فرمانــداری موافقت ضمنی خــود را اعلام کردند 

گفــت: اجرایی شــدن این طرح در وهله نخســت 
نیازمند پای کار آمدن تمامی دســتگاه های مرتبط 
اســت زیرا اگر این طرح یک بار بــه اجرا درآید ما 
نتوانیم اجرای این طــرح را مدیریت کنیم درواقع 

کل پروژه با شکست مواجه خواهد شد.
رضا زمانی خاطرنشــان کرد: در این جلسه برای 
رســیدن به نتیجه مطلوب بحثی از سوی معاونت 
فنی و عمرانی شــهرداری مطرح شد مبنی براینکه 
طی دو و یا ســه ماه آینده عرشه اصلی تقاطع غیر 
همســطح شــهید همدانی به اتمام خواهد رسید و 
درواقع فاز دوم پروژه جهت اجرا به پیمانکار واگذار 
می شــود پس بر آن شــدیم تا انتقال تاکسی ها را 
همزمان با استقرار فضای کارگاهی در لوپ های این 

تقاطع به اجرا در آوریم.
وی با اشــاره بــه اینکه درواقع بــا این رویکرد 
محل اســتقرار فعلی تاکســی ها به محــل کارگاه 
پیمانکار بدل می شــود اظهارکرد: بــا این روش از 

جایگزینی خودروهای شخصی و درپی آن اعتراض 
تاکسی داران جلوگیری به عمل می آید.

زمانی با بیــان اینکه درواقع بر حســب عادت 
مردم در اســتفاده از این معابر به عنوان ایســتگاه 
یقینا اجرای این طرح به دلیل اینکه ممکن اســت 
خودروها شــخصی از نبود تاکسی ها استفاده کرده 
و جایگزین آنها شوند ســخت است و ممکن است 
تنش های اجتماعی به دنبال داشــته باشــد براین 
اساس باز هم تاکید می کنم با آغاز عملیات فاز دوم 
پروژه تقاطع غیر همسطح شهید همدانی و تبدیل 
شــدن این فضا ها به کارگاه پیمانکاری این انتقال 

صورت خواهد پذیرفت.
وی در ادامه با اشــاره به اینکه زیرســاخت های 
استقرار مســافربرها در ترمینال تعیین شده فراهم 
اســت عنوان کرد: به دلیل بعد مســافت ترمینال 
ملایــر )اکباتان( بــرای انتقال در نظر گرفته شــد 
از طرفی هم اغلب این ســفرها شــهری محسوب 
می شــود پس انتخاب این ترمینال به دلیل تفکیک 

سفرهای شهری و روستایی مناسب تر است.
مع الوصف با توجه به اهمیت موضوع و پرداختن 
به آن در کوتاه ترین زمان ممکن به دلیل بار روانی 
و اجتماعی که این روزها به دلیل تنگنای محیطی و 
ترافیکی و درعین حال عدم تناسب ارائه خدمات با 
زیرساخت ها و هم به دلیل چهره زشتی که وضعیت 
موجود به ورودی شهر از سمت تهران بخشیده امید 
مــی رود این طرح به موقع و با کمترین تنشــی به 

اجرا در آید.

خبر
sepehr.khabar@gmail.com

سپهرغرب، گروه خبر - طاهره ترابی مهوش: 
مدیر سامانه مدیریت شهری شهرداری همدان 
مطرح کرد: مرکز 137 تنها مرجع همیشه بیدار 

شهرداری به صورت 24 ساعته فعال است
شــهرداری به عنوان یک نهاد اجتماعی، مدیریت 
واحــد شــهری را از مهم ترین وظایف خود دانســته 
و بــا آگاهی از تحولات اخیر در عرصــه کار و روابط 
اجتماعی گام های متعددی را برداشــته است، در این 
راســتا مرکز سامانه مدیریت شــهری)137( فرصتی 
برای مشــارکت شــهروندان و متقابــلًا ایجاد زمینه 
بررســی میزان آشــنائی، بهره گیری و رضایتمندی 
شــهروندان بــه عنــوان مخاطبان و مشــتریان این 
مرکز را فراهم ساخته اســت، مؤلفه های مهم سامانه 
مدیریت شــهری)137( پویایی، کارآمدی، اجتناب از 
گســتردگی بیش از حد، کنتــرل و تحلیل اطلاعات، 
آموزش، ارتقای علمی و توانمندســازی منابع انسانی، 
فرهنگ ســازی و اطلاع رسانی اســت براین اساس از 
آنجایی که طی چند روز گذشته شاهد افتتاح رسمی 
این سامانه بودیم بر آن شدیم تا با حضور در این مرکز 
در محل میدان رسالت و گفتگو با محمد گلشن مدیر 
ســامانه مدیریت شهری شهرداری گفتگویی داشته و 
از نزدیک درجریان چگونگی فعالیت این سامانه قرار 

گیریم که در ادامه می خوانید:
     کاهش فرآیند بروکراسی اداری

مدیر ســامانه مدیریت شهری شــهرداری همدان 
با اشــاره اینکه استقرار ســامانه 137 به درخواست 
شهردار در راستای ثبت و بررسی شکایات مردمی در 
حوزه های کاری شهرداری ها بر مبنای دوری جستن 
از بروکراســی اداری به عنوان نخستین دستور کاری 
مورد توجه قرار گرفت گفت: برای اجرایی شــدن این 
امــر ابتدا بازدیدی از شــهرهای موفــق دراین حوزه 

داشتیم.
محمد گلشــن با تصریح بر اینکه طبق بررسی ها 
مشخص شدکه تنها چند شهر این سامانه را به صورت 
کامل اجرا کرده اند افزود: در شــهری همچون مشهد 
این مرکز به عنوان مرکز فرماندهی شهرداری مطرح 

است.
وی با بیــان اینکه طبقه بازدیدی که از فرآیندکار 
در مرکز 137 شهرداری مشهد داشتیم این سیستم، 
درخواســت، نیاز و شکایت مردمی درحوزه شهری را 
شنیده، ثبت و بازیابی و به اطلاع مدیران مربوطه در 
هر بخش می رســاند خاطر نشــان کرد: بدین ترتیب 
بر آن شــدیم که ما نیز در شــهرداری همدان چنین 

سیستمی را با کارآمدی بالا راه اندازی کنیم.
وی در ادامــه افزود: از آنجایی کــه بافت و چارت 

کاری شهرداری ها باهم متفاوت است این سیستم در 
شــهرداری همدان به صورت بومی سازی شده طبق 

ساختار آن به اجرا در آمد.
     برگزاری 250 جلســه تخصصی برای 

واحدهای مختلف شهرداری
گلشــن با بیان اینکه برای رســیدن بــه نتیجه 
مطلوب 250 جلســه تخصصی در 6 ماه نخست سال 
97 با واحدهای مختلف شــهرداری اعم از معاونت ها، 
ســازمان ها، مناطــق و نواحــی برگــزاری کردیم تا 
مشخص شود که ما به دنبال ارائه چه خدمتی هستیم 
و چه خدماتــی دراین واحدهــا می توانند به صورت 
الکترونیکی ارائه شود اذعان کرد: براساس اساسنامه، 
چارت ســازمانی و سازمان تفضیلی شهرداری چیزی 
حدود یک هزار و 100 کار استخراج شدکه این کارها 
قابلیت برون سپاری داشــت و می شد این خدمات از 

طریق سامانه 137 ارائه شود.
وی با تصریح براینکه پس از بررســی ها مشخص 
شــد برای این هــزار و 100 کار، 600 مجری اصلی 
در بدنه شهرداری تصمیم گیرنده هستند عنوان کرد: 
در برخی از این موارد شــاهد آن بودیم که چند نفر 
به صورت موازی برای یک خدمت تصمیم می گیرند.

مدیر ســامانه مدیریت شهری شهرداری همدان با 
تصریح به اینکه پس به جراحی این ساختار از طریق 
سامانه 137 پرداختیم که برای هر خدمت یک مدیر 
وجود داشته باشد عنوان کرد: این رویکرد سرعت کار 

را بالاتر می برد.
گلشــن با تاکید براینکه بعد از فرآیند اســتخراج 
خدمات و تعیین مدیر مربوطه نســبت به زمان بندی 
پاســخ گویی درخواست ها و نیاز ها اقدام کردیم عنوان 
کرد: به واقع این فرآیند به دلیل لزوم تغییر در فضای 

سنتی حاکم بر مردم و شهرداری بسیار دشوار بود.
وی با تاکید براینکه تعیین زمان بندی برای نیازها 
و درخواست ها 6 ماه کاری زمان برد خاطر نشان کرد: 

برای ارائه خدمت این سامانه 9 درگاه تعریف شد.
وی بــا بیان اینکه همــکاران ما از طریق 10 خط 
تلفــن به صــورت شــبانه روزی پاســخگوی نیازها، 
درخواســت ها و شــکایت های مردمی هستند گفت: 
همچنین دو نرم افزار نظارتی به صورت اپلیکشــن با 
عنوان چشــم شهروند طراحی شــد که از این طریق 

شهروندان می توانند با استفاده از تلفن همراه خود در 
هر نقطه از شــهر هر مشکل و یا شکایتی را به صورت 

مستند) عکس و فیلم ( تهیه و منعکس کنند.
گلشن با اشاره به اینکه بعد از رفع معضل منعکس 
شــده با شهروندی که نسبت به انعکاس مشکل اقدام 
کرده تماس گرفته می شود و او را از رفع مشکل مطلع 
می کنیم عنوان کرد: سامانه پیام کوتاه 10005137و 
پســتی، صنــدوق صوتی،  1000137137،صندوق 
گشت های نظارتی و غیره از دیگر درگاه های ارتباطی 

هستند.
وی بــا بیان اینکه البته درحال حاضردرگاه تماس 
تلفنــی با ســامانه 137 فعال اســت گفــت: در روز 

افتتاحیه 2هزار و 400 تماس تلفنی به ثبت رسید.
     روزانــه چیــزی حــدود 800 تا 900 
درخواست و شــکایت در ســامانه137 ثبت 

می شود
مدیر ســامانه مدیریت شهری شهرداری همدان با 
اشاره به اینکه به صورت میانگین روزانه چیزی حدود 
800 تا 900 تماس به ثبت می رسد خاطر نشان کرد: 
نکته اصلــی در تعداد بالای تماس ها این اســت که 
بسیاری ازاین تماس درحیطه و ارتباط وظایف تعریف 

شده برای شهرداری نیست.
گلشــن با بیان اینکه در واقع در بسیاری از مواقع 
بنده درخصــوص مشــکلات غیرمرتبط  همــکاران 
دریافتی به شــهروندان مشاوره می دهند عنوان کرد: 
البته به دنبال آن هســتیم که درگاهــی را نیز برای 
زیرســاخت های خدماتی همچون شرکت های آب و 

فاضلاب، برق و گاز نیز دراین سامانه تعریف کنیم.
وی با تصریح براینکه 6 ماه دوم ســال 97 نیز بعد 
از استقرار نرم افزار برای آموزش به پرسنل شهرداری 
اقدام کردیم اذعان کرد: 500 نفر از پرسنل شهرداری 
که با این ســامانه در ارتباط هستند تاکنون آموزش 

دیده اند.
مدیر ســامانه مدیریت شهری شــهرداری همدان 
با اشــاره به اینکه تمامی فرایند ثبت درخواست ها و 
شــکایت ها سیستمی است عنوان کرد: این فرآیند به 
ســه طریق وی پی ان، تحت وب "برای نخستین بار 
در شهرداری همدان تســت نفوذ انجام شد" و نیز با 

گوشی همراه دنبال می شود.

گلشــن با بیان اینکه تعریف ایــن فرآیند منجر 
به آن شــده که درهــر لحظه از شــبانه روز 600 
کادر اصلــی این ســامانه در شــهرداری مکلف به 
پاســخگویی هستند تشریح کرد: البته باید پذیرفت 
کــه تعدادی از ایــن مشــکلات درآن واحد امکان 

ندارند. مرتفع شدن 
وی با اشــاره به اینکــه در فرآیند ارائه خدمات به 
دنبال آن هســتیم که به شهروندان آموزش دهیم که 
درخواست های خود را متناسب با زمان مناسب آن به 
ثبت برسانند تشریح کرد: به عنوان مثال درخصوص 
سم پاشــی باید درفصل سم پاشی این درخواست باید 
به ثبت برســد تا بتوان درکوتاه ترین زمان نسبت به 

ارائه خدمت، همکاران بنده درشهرداری اقدام کنند.
مدیر ســامانه مدیریت شهری شهرداری همدان با 
تاکید براینکه درحال حاضر دراین ســامانه به صورت 
آنلاین تمام درخواست های ثبت شده و مراحل اجرای 
آن قابل رویت اســت اذعان کرد: خوشــبختانه این 
سیستم به گونه ای طراحی شده است که امکان دخل 

و تصرف در آن وجود ندارد.
     بیشترین درخواست ها درحوزه شهری 

با سهم 61 درصدی است
وی با اشاره به اینکه بیشترین درخواست های ثبت 
شده درحوزه خدمات شهری با سهم 61 درصد، فنی 
و عمرانــی 32 درصد، حمل و نقل و ترافیک 6 درصد 
و فرهنگی و شــکایت هر کدام یک درصد بوده است 

تصریح کرد: ارزیابی ماهانه ملاک عمل ماست.
رصد عملکــرد بخش های مختلف شــهرداری با 

سامانه 137
وی بــا بیان اینکــه درواقع ســامانه 137 بیانگر 
چگونگی عملکرد معاونت ها و سازمان های شهرداری 
است تصریح کرد: عملکرد نواحی 12 گانه شهرداری 

دراین سامانه به لحظه رصد می شوند.
گلشــن با تصریح به اینکه حتــی امکان انعکاس 
شــکایات درحوزه مباحثی همچون درخواست رشوه 
نیز قابلیت پیگیری دارد خاطر نشان کرد: این مباحث 
به حراست شهرداری منتقل و از این طریق تا رسیدن 

به نتیجه کار پیگیری می شود.
وی افــزود: ســامانه به صورت ماهانه، بر اســاس 
عملکرد همکاران در شــهرداری سه کارمند نمونه را 

انتخاب می کند
     ســامانه 137 مجهز به نقشه "جی آی 

اس"
مدیر ســامانه مدیریت شهری شهرداری همدان با 
اشاره به اینکه این ســامانه مجهز به نقشه "جی آی 
اس " است گفت: شهروندان می توانند حتی مشکلات 
نشانی و آدرس محل زندگی خود همچون نداشتن نام 
و یا هم نامی کوچه ها را نیز جهت رفع شــدن به این 

سامانه انتقال دهند.
گلشــن با بیــان اینکه دراین ســامانه تلفن ثابت 
رومیزی مورد اســتفاده نیست بلکه از طریق نرم افزار 
با شــهروندان همکاران بنده ارتبــاط می گیرند ابراز 
کرد: این فرآیند درگزارشــی دهی به ما کمک شایانی 

می کند.
وی با اشاره به اینکه درحال حاضر حتی بهره مندی 
از نیروی کار دراین مرکز نیز بر حسب زمان کاری پر 
ترافیک وکم ترافیک انجام می شود اظهارکرد: به واقع 

مرکز 137 واحد ثبت، ارجاع و پیگیری است.
مدیر ســامانه مدیریت شهری شهرداری همدان با 
اشاره به اینکه نتایج حاصل از درخواست ها در آینده 
می تواند مــا را درحوزه آسیب شناســی در خصوص 
خدمات شــهرداری کمک کند عنوان کرد: به نظر ما 
فرآیند اطلاع رســانی شهروندان درخصوص مشکلات 
شــهر می تواند یکی از آیتم های انتخاب شهروند برتر 

باشد.
وی با بیان اینکه ما بــه دنبال وارد کردن قوانین 
شهر و شــهرداری به این ساختار هستیم عنوان کرد: 
اپراتورهای مرکز 137 می بایســتی بــه قوانین حوزه 

شهر و شهرداری واقف باشند.
گلشن با بیان اینکه دراین سامانه بخشی به عنوان 
پشــتوانه شهر تعریف شده اســت اذعان کرد: در ایام 

نوروز 15 هزار مسافر از سامانه 137 بهره بردند.
وی با تاکید براینکه مرکز 137 تنها مرجع همیشه 
بیدار شهرداری به صورت 24 ساعته است عنوان کرد: 
براین اســاس با هماهنگی ئی که با معاونت فرهنگی 
شهرداری داشتیم در ایام نوروز مسافران از این سامانه 

بیشتر درحوزه دریافت اطلاعات استفاده کردند.
مدیر ســامانه مدیریت شهری شهرداری همدان با 
بیان اینکه نباید شهرداری را تنها یک مرجع خدماتی 

همچون آســفالت ریزی و نظافــت قلمداد کرد گفت: 
ما به دنبال ایجاد این ظرفیت هســتیم که در حوزه 
اصناف، هتل ها و بخشی از خدمات درمانی و غیره نیز 
به کمک این دوستان آمده و خدمات آن ها را به مردم 

اطلاع رسانی کنیم.
وی بــا تاکید بر اینکه برای هر شــهروند طی هر 
تماس کد پیگیری ارســال می شود که در تماس های 
بعدی از این کد برای ادامه فرایند پیگیری اســتفاده 
کند عنــوان کرد: درواقــع ما به دنبال آن هســتیم 
که فضای دیتای شــهرداری دریــک مکان به صورت 

تجمعی دنبال شود.
گلشــن با بیان اینکه برای پیگیری تماس ها ســه 
وجه پیگیری عادی، آنی و فوری تعریف شــده است 
گفت: طبق این تقسیم بندی پیگیری مسئله همچون 

قطع درخت آنی است.
مدیر ســامانه مدیریت شهری شــهرداری همدان 
با بیان اینکه دراین سیســتم قابلیت تشــویق، توبیخ 
و درج در پرونده کارمند نیز دیده شــده است عنوان 
کرد: در واقع دیگر حاشیه امنی برای کاربران تعریف 
شــده برای عدم پیگیری مباحث ارجاع شــده وجود 

ندارد.
گلشن با بیان اینکه دراین ســامانه برای هر پیام 
و یا درخواســت دریافتی یک پروفایل در نظر گرفته 
می شود خاطر نشان کرد: این فرآیند در صرفه جویی 

در وقت موثر است.
وی با اشــاره بــه اینکه بــرای تعییــن تکلیف 
تقاضــای پیام دریافتی 71 حالت پیش بینی شــده 
اســت ابراز کرد: برای رسیدن به نتیجه مطلوب در 
پیگیری و دریافت پاســخ واقعی در راســتای حل 
مشکلات مطرح شده اســتقرار واحد بازخورد مورد 

توجه قرار گرفت.
این مقام مسئول در ادامه افزود: در واحد بازخورد 
کارهای ارجاعی که ازســوی کاربر انجام شــده اعلام 
می شــود دوباره بررسی و با شــهروند نیز برای تایید 
انجــام آن تماس گرفته می شــود در صــورت تایید 
پرونده مختومه و در غیر این صورت کار دوباره ارجاع 

داده می شود.
گلش با اشــاره به اینکه در سامانه ما حتی تاخیر 
در پاســخگویی نیز درج می شود خاطر نشان کرد: بر 
اســاس پژوهش های انجام شده در سال گذشته برای 
هر ماموریتی زمان بندی مشــخص می شــود که باید 
کارمند مربوطــه در همان زمان کار را به ســرانجام 
برســاند یا مهلت مجدد بگیــرد در هر صورت تلاش 
می شــود درخواست های شهروندان در کمترین زمان 

ممکن با حداکثر کیفیت انجام شود.

ســپهرغرب، گروه خبر - طیبه اسدبیگی: 
استان  برق  نیروی  توزیع  شــرکت  مدیرعامل 
همدان با بیان اینکه شــبکه توزیع برق کشور 
مدیریت یکپارچه دارد و هر اســتان را موظف 
استان  گفت:  کرده است،  برق  مصرف  کنترل  به 
همدان بایــد 118 مگاوات مدیریت مصرف برق 
در ســال جاری داشته باشد که اگر این سهمیه 
صرفه جویی محقق نشــود مجبــور به اعمال 

خاموشی هستیم.
محمدمهدی شــهیدی روز گذشــته در نشســت 
خبــری با اصحاب رســانه کــه به مناســبت هفته 
»صرفه جویی در آب و انرژی« در محل سالن جلسات 
شرکت توزیع نیروی برق اســتان همدان برگزار شد 
با بیان اینکه سال گذشــته از پنجم تیرماه خاموشی 
گسترده ای در سطح شهر داشتیم، علت این خاموشی 
را افزایش درجه دمای هوا دانســت و اظهار کرد: این 
افزایــش حرارت باعث افزایش مصرف هشــت درصد 

انرژی در کشور شد.
وی با اشــاره به اینکه افزایش دما به بیش از 40 
درجه باعث افزایش یک هزار و 300 مگاواتی مصرف 
برق می شــود، ادامه داد: یکی از عوامل خاموشی در 
سال گذشــته، از مدار خارج شدن پنج هزار مگاواتی 

نیروگاه های برق آبی در جنوب کشور بود.

مدیرعامل شــرکت توزیــع نیروی برق اســتان 
همدان در خصــوص مدیریت خاموشــی ها، تصریح 
کرد: بیشتر مصرف بخش خانگی مربوط به کولر های 
گازی است که چهار برابر کولرهای آبی مصرف دارند 
و مشــکل بزرگی در کشــور ایجاد کرده اند، البته با 
برنامه ریزی هــای صــورت گرفته تــلاش کردیم که 
مصرف در بخش خانگی را مدیریت  کنیم تا به نحوی 

معقول و منطقی باشد.
شــهیدی با بیان اینکه از 58 هــزار مگاوات برق 
مصرفی در سال گذشــته 22 هزار مگاوات مربوط به 
بخش سرمایشی در کل کشــور است، یادآوری کرد: 
از ایــن رقم چهار هزار مگاوات مربوط به ســازمان ها 
و دستگاه های اجرایی بوده؛ یعنی معادل انرژی چهار 
نیروگاه مفتح فقط برای سرمایش دستگاه ها و ادارات 

برق مصرف شده است.
وی پیک بار کشــور در ســال گذشته را 58 هزار 
مگاوات عنوان کرد و با بیان اینکه برای ســال جاری 
62 هزار مگاوات پیش بینی شده است، افزود: پیک بار 
ســال گذشته در استان همدان 876 مگاوات بود و از 
میزانی که پیش بینی شده بود کمتر مصرف داشتیم.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان همدان 
با بیان اینکه 740 مگاوات برای ســاعت اوج مصرف 
شب در سال جاری پیش بینی شده است، اذعان کرد: 
امیدواریم بــا اقدامات صورت گرفته همچون ســال 
گذشــته صرفه جویی خوبی داشــته باشــیم و بدون 

خاموشی سال 98 را به پایان برسانیم.
شــهیدی با اشــاره به اینکه 40 درصــد از پیک 

مصرف توسط بخش کشاورزی است، خاطرنشان کرد: 
سال گذشته تفاهم نامه ای با کشاورزان منعقد کردیم 
که بر اســاس آن اگر در پیک مصرف، چهار ســاعت 
انــرژی مصرف نکنند کل انرژی دوره با بخشــودگی 
مواجه شــود و این طرحی تشــویقی برای کشاورزان 

خواهد بود.
وی ابــراز کرد: از 280 مگاوات ظرفیت پیش بینی 
شــده در بخش کشــاورزی می بایســت 80 مگاوات 

صرفه جویی صورت گیرد.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان همدان 
بــه تولید بــرق نیروگاه های تجدید پذیر در اســتان 
گریزی زد و با بیان اینکــه در حال حاضر 6 نیروگاه 
هفت مگاواتی با ظرفیت تولید 42 مگاوات در استان 
داریــم، افزود: برق این نیروگاه هــا در پیک روز وارد 
مدار می شــود که آثار آن را در کاهش انرژی و تلفات 

مشاهده می کنیم.
شــهیدی با بیان اینکه سال گذشته ظرفیت تولید 
در بخــش CHP، 11 مگاوات بوده و امســال نیز 6 
مگاوات وارد مدار شده، اظهار کرد: درمجموع ظرفیت 

تولید به 17 مگاوات رسیده است.
وی تصریح کرد: امســال نیز یک نیروگاه در ویان 
وارد مدار شــده که طی ماه های آتی به صورت رسمی 

افتتاح می شود.
مدیرعامل شــرکت توزیــع نیروی برق اســتان 
همدان با اشاره به اســتقبال سرمایه گذاران در حوزه 
نیروگاه های خورشــیدی، اضافه کــرد: امیدواریم از 
ظرفیت موجود در استان و خارج استان استفاده شود 

چراکه این امر باعث افزایش ظرفیت نیروهای پراکنده 
در استان می شود.

شهیدی گفت: قرارداد با نیروگاه خورشیدی برای 
8.5 تا 9 ســاعت بوده که برای پیک روز این نیروگاه 
بســیار مهم و حدود هفت میلیارد یورو معادل 130 
میلیارد تومان در این بخش سرمایه گذاری شده است.

وی با بیان اینکه تلفات انرژی در پایان ســال 96، 
10.58 درصــد بوده که بــا اقدامات صورت گرفته به 
10.13 کاهــش پیداکرده، خاطرنشــان کرد: همدان 
جزء اســتان هایی بوده که تلفات انرژی در آن کمتر 

از میانگین کشوری است.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان همدان 
در خصوص مطالبات این شرکت با بیان اینکه قصورات 
ســال 96، 96 درصد بوده و در پایان سال 97 به 99 
درصد رسیده اســت، یادآوری کرد: میزان مطالبات ما 
تا پایان خردادماه از دســتگاه های دولتی 44 میلیارد 
تومان و از کل مشــترکان 100 میلیارد تومان بوده، 
البته مشــکل اصلی ما در بخش ســازمان ها و ادارات 

دولتی است که مطالبات را پرداخت نمی کنند.
شهیدی با اشاره به اینکه هزینه های بخش جاری 
شــرکت توزیع برق از محل مطالبات تأمین می شود، 
ادامــه داد: هر میزان وصول مطالبات در بخش جاری 
بیشــتر باشــد خدمات رســانی، نگهداری شبکه ها و 

روشنایی معابر ارتقا می یابد.
وی با اشــاره بــه اینکه از ســال 92 تاکنون 30 
میلیارد تومان در بخش اصلاح شــبکه های روستایی 
هزینــه کرده ایم، عنوان کرد: ســال 97 نیز هشــت 

میلیارد تومان هزینه شده که برخی از اقدامات صورت 
گرفته و بخشی در حال اجرا است.

مدیرعامل شــرکت توزیــع نیروی برق اســتان 
همدان با اشــاره به اینکه 740 هزار مشترک داریم، 
اذعان کرد: شــاخص خاموشی در سال گذشته 1.77 
دقیقه به ازای هر مشترک در روز بوده که با اقدامات 
صــورت گرفته این رقم در ســال 97 به 1.56 دقیقه 

رسیده است.
شهیدی با اشاره به اینکه 70 میلیون تومان اعتبار 
منهای بخش اعتبــارات مربوط به تملک ســرمایه، 
جذب کرده ایم، تأکید کرد: جذب اعتبارات مربوط به 

بخش جاری نیز 14 میلیارد تومان بوده است.
وی با اشــاره به اینکه چهار هزار و 500 مشترک 
غیرمجاز در استان شناسایی شــده، افزود: دو هزار و 
200 مورد آن رفع شــده و دو هــزار مورد آن نیز در 

دست بررسی است.
مدیرعامل شــرکت توزیــع نیروی برق اســتان 
همدان با بیان اینکه شبکه توزیع برق کشور مدیریت 
یکپارچه دارد و هر استان را موظف به کنترل مصرف 
برق کرده اســت، گفت: اســتان همــدان باید 118 
مگاوات مدیریت مصرف برق در ســال جاری داشته 
باشــد که اگر این ســهمیه صرفه جویی محقق نشود 

مجبور به اعمال خاموشی هستیم.
شهیدی با اشاره به 24 خدمت که از طریق وزارت 
نیرو ارائه می شود و عمده مراجعات در حوزه خدمات 
مشــترکان است، به مشــکلات وجود کاغذ در کشور 
اشــاره و ابراز کــرد: حذف قبض هــای کاغذی جزء 

برنامه های وزارت اســت و از ابتــدای مهرماه قبوض 
به صورت غیــر فیزیکی صادر می شــوند که این امر 
علاوه بــر صرفه جویی در کاغذ امکان دسترســی از 

طریق فضای مجازی را نیز مهیا می کند.
وی با اعلام اینکه ســرقت سیم برق مسی نسبت 
به سال گذشــته سه برابر شــده، تصریح کرد: برای 
جلوگیــری از ایــن امــر ســیم های آلومینیومی که 
قیمت کمتری نسبت به سیم مسی دارد را جایگزین 

کرده ایم که این امر بازدارنده است.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان همدان 
گفت: سعی داریم قبل از ســرقت کابل ها آن ها را به 
کابل خود نگه دار تبدیل کنیم که باعث کاهش سرقت 

کابل و همچنین قطع درختان می شود.
شهیدی با بیان اینکه 60 درصد از شبکه ها تبدیل 
به کابل زیرزمینی شده اســت و 40 درصد باقی مانده 
ظرف یکی دو ســال آینده انجام می شود، اظهار کرد: 
این کابل ها باعث کاهش خاموشی ها و سرقت می شود.
وی با بیان اینکه روشنایی فضای سبز و پارک ها در 
حوزه وظایف شهرداری است، خاطرنشان کرد: برق معابر 
در حوزه کاری ما قرار دارد که در این بخش 150 مگاوات 

مصرف برق داشته ایم که این رقم استاندارد است.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان همدان 
با بیان اینکه خوشبختانه طی هفته گذشته زیر 640 
مگاوات مصرف برق داشــتیم که باعث شد خاموشی 
نداشــته باشــیم، یادآوری کرد: مبنای پیک مصرفی 
امســال بر اساس عملکرد سال گذشــته تعیین شده 
و از ابتــدای تابســتان تــا 15 مردادمــاه روزهــای 

تعیین کننده ای برای صنعت برق محسوب می شود.
شــهیدی در پایان با بیان اینکه برای صرفه جویی 
در مصرف برق در بخش خانگی طرح های تشــویقی 
در نظر گرفته شده اســت، افزود: اطلاع رسانی شده تا 
مشترکان خانگی که کاهش مصرف دارند، از تخفیف 

برخوردار شوند.

مدیر سامانه مدیریت شهری شهرداری همدان مطرح کرد:

مرکز 137 تنها مرجع همیشه بیدار در شهر

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان همدان مطرح کرد:

در صورت محقق نشدن سهمیه صرفه جویی، ناچار به اعمال خاموشی هستیم
بدهی 44 میلیارد تومانی دستگاه های دولتی به شرکت برق

عملکرد قوه قضاییه بهترین تبلیغ است

باید میزان اطلاع جامعه از قانون افزایش یابد
فقیه  ولی  نماینده  ســپهرغرب، گروه خبر: 
در همــدان بهترین تبلیغ بــرای قوه قضاییه 
را عملکرد آن ها دانســت و با بیان اینکه عدم 
از مشکلات است،  قانون یکی  با  آشنایی مردم 
گفت: این موضوع باعث می شود برخی از مردم 
به راحتی رأی دادگاه را نپذیرند و تنها حق خود 

که شاید درست هم نباشد را طلب کنند.
حجت الاسلام والمســلمین حبیب الله شــعبانی در 
جمع مدیران و مســئولان دســتگاه قضایی استان با 
تشــکر از خدمات دســتگاه قضا، قضاوت را از شئون 
ولایت عنوان کرد و افــزود: همه افراد این موضوع را 
قبــول دارند و آن را یک مســئله اجتماعی می دانند، 

چراکه قدرت لازمه ولایت است.
وی بــا بیان اینکه اگر اعمال قدرت نباشــد کارها 
پیش نخواهد رفت و ایــن قدرت باید از نوع مثبت و 
در راه درست باشد، گفت: قضاوت یک فن است و نه 

صرفاً یک علم.
نماینده ولی فقیه در اســتان همــدان ادامه داد: 
صرف اینکه فردی قانون را یاد بگیرد، نمی توان گفت 
حتمــاً قاضی خوبی هم هســت؛ زیرا در این رشــته 
افرادی که تجربه بیشــتری دارند، درصد موفقیتشان 

بیشتر است.
وی بــا بیان اینکه در کنار قضاتی که فعالیت خود 
را تازه شــروع کرده اند حضور افــراد باتجربه نیز نیاز 
است، در ادامه گفت: در بعضی از مواقع قانون و اخلاق 
باهم در تعارض انــد، قضات مجبور به حرکت در یک 
چارچوب خاصی هستند، اما گاهی اوقات قاضی بین 
وجدان خود و قانون درگیر است که باید فکری برای 

این مشکل کرد.

شــعبانی خاطرنشــان کرد: گاهی اوقات اطمینان 
عرفــی را اگر به عنــوان حجت بپذیریــم و به قضات 
اجازه ای در این زمینه داده شود، بسیاری از مشکلات 
حل خواهد شــد؛ البته اگر علم قاضی جنبه شخصی 
داشته باشد، نمی تواند از لحاظ قانونی رأی صادر کند 

و خلاف قانون خواهد بود.
وی عدم آشنایی مردم با قانون را یکی از مشکلات 
موجود دانســت و گفت: عدم تســلط به قانون باعث 
می شــود برخی از مــردم به راحتــی رأی دادگاه را 
نپذیرند و تنها حق خود که شــاید درست هم نباشد 

را طلب کنند.
نماینده ولی فقیه در استان همدان بهترین تبلیغ 
برای قوه قضاییه را عملکرد آن ها دانست و خاطرنشان 
کرد: ایجاد ارتباط با بدنه جامعه و اطلاع از مشکلات و 
حرف مردم گام مهمی در قوه قضاییه است که نشان 

از رشد این مجموعه دارد.
وی با بیان اینکه پیشــرفت دستگاه قضا به معنای 
رشــد در عدالت اســت، تأکید کــرد: از زمان حضور 
آیت الله رئیســی در جایگاه ریاست قوه قضاییه شاهد 

اتفاقات خوبی بوده ایم.


